
Vážené starostky, vážení starostové, 

po pár měsících relativního klidu máme na Litomyšlsku opět několik pozitivně testovaných 
osob na covid-19. Aktuálně jich je 14 (údaje k 30. 7. 13.00 hod.), v okresu Svitavy pak 64 a v 
rámci celého kraje 406 (údaje k 29. 7. 15.00 hod.) 

Celou situaci řeší stejně jako na jaře odborníci z krajské hygienické stanice, s nimiž pravidelně 
komunikujeme a jsme připraveni jim maximálně pomoci. Podle aktuálních informací ve městě 
nemáme komunitní šíření, to znamená, že nemoc se projevila v izolovaných ohniscích pouze 
u několika lidí. Covidem se nakazili v práci a nemoc u nich má lehký průběh a hygienici nákazu 
vytrasovali. 

Na městském úřadu jsou tři zaměstnanci pozitivně testovaní, před chvílí jsme se dozvěděli 
výsledky testů osob, které s nimi přišly do užšího kontaktu – všichni až na jednu nejbližší 
spolupracovnici mají testy negativní. Prostory úřadu jsme nechali preventivně vydezinfikovat, 
návštěvníky žádáme, aby zvážili, zda si před vstupem do budov úřadu nasadí roušku, to stejné 
platí pro úředníky. Úřad normálně funguje a v tuto chvíli není důvod jakkoliv omezovat jeho 
provoz, stejně tak není podle odborníků nutné omezovat či rušit kulturní akce. Pokud by se 
situace změnila, budeme okamžitě informovat. Vše je konzultováno s okresní hygienou. 

O stavu v OD Kubík si můžete přečíst zde - https://kubik.cz/tiskove-zpravy/4, i tam je situace 
pod kontrolou. 

Zároveň zdůrazňuji, že není důvod k panice. Strach z neznámého jsme již společně na 
jaře překonali, víme, co musíme dělat a jak se chránit. Virus bohužel jen tak nezmizel a 
nezmizí, to jsme všichni věděli. Stejně tak jsme jako společnost zkušenější a víme, čemu 
čelíme. Z preventivních důvodů jsou omezeny návštěvy v Centru sociální péče, protože 
tam bydlí nejrizikovější skupina, kterou covid-19 ohrožuje. Naší prioritou je maximálně 
pomoci seniorům a vážně nemocným. S virem se můžeme setkat prakticky kdekoliv 
v republice i Evropě. Neustále žít doma a nevycházet vůbec ven zkrátka nejde. 

Nyní nastává čas, kdy bychom měli opět dbát na zvýšenou hygienu rukou a snažit se chránit 
své okolí. Nic vám nemohu a ani nechci přikazovat, záleží na osobní zodpovědnosti každého 
z nás. 

Pokud se ostatní rozhodnete chránit tím, že si například v čekárně u lékaře, v hromadné 
dopravě či na nákupu na nezbytnou dobu nasadíte roušku, máte nejenom můj velký dík za to, 
že jste ochotni pomoci. A to nejen kvůli koronaviru, ale i běžné chřipce a dalším přenosným 
onemocněním. 

Na druhou stranu nemá smysl nosit v parném létě nonstop roušku venku nebo v prostorech, 
kde jste sami. Obzvláště v případech, kdy se vám s rouškou špatně dýchá. Jednou za čas si 
však vydezinfikovat ruce můžeme, stejně tak není nutné osahávat holou rukou zboží určené 
k přímé spotřebě v supermarketu (a to nejenom v době pandemie). Všichni máme zdravý 
rozum. Covid-19 nesmíme podcenit, ale nemá smysl ze současné situace dělat tragédii. 
Situace v Litomyšli je podobná jako ve zbytku republiky. 

Za město budeme stejně jako na jaře poskytovat aktuální informace občanům, pro pravidelná 
setkávání krizového štábu však v tuto chvíli není důvod. Situaci řeší odborníci z hygienické 
stanice, lékaři a zdravotnický personál, kteří nám všem pomohli při první vlně koronaviru. Není 
důvod jim nevěřit, jejich práci zlehčovat či zesměšňovat. Moc jim všem děkuji za jejich 
nesnadnou práci, stejně tak i lidem zaměstnaným v sociálních službách, kteří dělají vše pro 
to, aby se nenakazili senioři. Stejně tak není důvod vyčleňovat spoluobčany nakažené 

https://kubik.cz/tiskove-zpravy/4


koronavirem – absolutní většina nakažených za nákazu nemůže, prostě byli ve špatnou chvíli 
na špatném místě. To se může stát každému z nás. 

Proto vás žádám, abyste nepropadali panice. Společně to zvládneme! 

P.S. V Litomyšli máme firmy, které vyrábějí zdravotnický materiál. Firma DispoMask nám včera 
dala darem pět tisíc roušek. Ty si samozřejmě nenecháme ve skladu, dáme je zaměstnancům 
CSP, příspěvkových organizací a v případě nouze zdravotníkům. Moc děkujeme za 
sympatické gesto a ochotu pomoci. 

Mgr. Daniel Brýdl, LL.M., starosta 

 

 


